
Zápis	  ze	  schůze	  Osadního	  výboru	  Hostím,	  21.9.	  2016	  
Prezenční	  listina	  v	  příloze	  
	  
Z	  Osadního	  výboru	  přítomni:	  
Barbora	  Skálová	  
Adéla	  Schmiedová	  
Martin	  Ouředník	  
Jarmila	  Vorlová	  
Miluše	  Auředníková	  
Václav	  Zykán	  
	  
Z	  města	  Berouna	  přítomni:	  
Iva	  Kermesová,	  vedoucí	  odboru	  investic	  
	  
1)	  Vodovod	  a	  kanalizace	  
	  
Paní	  Kermesová	  seznámila	  občany	  Hostíma	  se	  současným	  stavem	  projednávání	  
projektu	  vodovodu	  a	  kanalizace	  v	  Hostímě:	  

• Projektová	  dokumentace	  byla	  zařazena	  do	  rozpočtu	  města	  na	  rok	  2016.	  
• Zjistilo	  se,	  že	  řešení	  uvedené	  v	  současném	  Územním	  plánu	  města	  –	  vrt	  na	  

severním	   okraji	   obce	   směrem	   na	   Sv.	   Jan	   s	  čerpáním	   do	   vodojemu	   na	  
jižním	  okraji	  obce	  –	  je	  z	  hydrologického	  hlediska	  nerealizovatelný.	  Odbor	  
investic	  proto	  podal	  dotaz	  na	  možnou	  změnu	  Územního	  plánu	  tak,	  aby	  byl	  
vodovod	  přiveden	  z	  Berouna	  přes	  Lištici	  a	  byl	  zásobován	  vodou	  z	  Želivky.	  
Odbor	  územního	  plánování	  by	  se	  měl	  vyjádřit	  cca	  do	  týdne.	  	  

• Součástí	   projektové	   dokumentace	   by	   byla	   i	   tlaková	   kanalizace	  
vedená	  přes	  Lištici	  do	  stávající	  ČOV.	  

• Pokud	   bude	   vyjádření	   odboru	   územního	   plánování	   kladné,	   projektová	  
dokumentace	   se	   začne	   připravovat	   a	   mohla	   by	   být	   hotová	   cca	   v	  dubnu	  
2017.	  

• Město	   čeká	   na	   vypsání	   vhodné	   dotace,	   o	   něž	   by	   mohlo	   na	   výstavbu	  
hostímského	   vodovodu	   a	   kanalizace	   žádat.	   Pokud	   by	   dotace	   vypsána	  
nebyla,	   není	   vyloučeno	   financování	   formou	   půjčky	   (příznivá	   úroková	  
sazba).	  

• Vhodné	   financování	   z	  projektů	   připravovaných	   Ministerstvem	  
zemědělství	  a	  Ministerstvem	  životního	  prostředí	  není	  doposud	  známo.	  

• Součástí	  výstavby	  vodovodu	  a	  kanalizace	  by	  byla	   i	  rekonstrukce	   všech	  
pozemních	  komunikací	  v	  Hostímě.	  

• Na	  dotaz	  občanů	  paní	  Kermesová	  uvedla,	  že	  není	  důvod	  pro	  to,	  aby	  vodné	  
a	  stočné	  bylo	  vyšší	  než	  ve	  Berouně,	  a	  že	  studnu	  může	  každý	  dále	  využívat,	  
pouze	  se	  nesmí	  pro	  vodu	  z	  vodovodu	  a	  ze	  studny	  používat	  stejné	  rozvody.	  

	  
2)	  Kačák	  
	  
Kačák	   je	   zanesen	  materiálem	   ze	   stavby	  mostu,	   štěrkem	  z	  Třesiny	   i	   bahnem	  
z	  pole	   na	   Mramoru.	   Paní	   Bláhová	   jednala	   s	  Povodím	   Vltavy,	   které	   po	  
komplikovaném	   vyjednávání	   spolu	   se	   zhotovitelem	   stavby	   mostu	   nakonec	  
souhlasilo	   s	  vyčištěním	   koryta.	   Pokud	   by	   ke	   slíbené	   akci	   nedošlo,	   budeme	  
žádat	  město	  o	  pomoc	  při	  nátlaku	  na	  Povodí.	  



3)	  Místní	  komunikace	  
	  

• Příjezdová	  cesta	  k	  číslům	  popisným	  19,	  20,	  21,	  22	  je	  v	  majetku	  města.	  
Cesta	  je	  nezpevněná	  a	  obyvatelé	  okolních	  domů	  ji	  udržují	  svépomocí	  –	  
nejčastěji	   vysypáváním	   štěrku,	   který	   ovšem	   deště	   pravidelně	  
vyplavují.	  Prosíme	   tedy	   město	   o	   zhodnocení	   situace	   a	   zpevnění	  
cesty	  takovým	  povrchem,	  aby	  nebyla	  v	  zimě	  kluzká	  a	  nebezpečná	  
pro	  seniory.	  

• Podobný	   problém	   –	   vyplavování	   štěrku	   a	   zaválcovaného	   recyklátu	  
deštěm	  –	  je	  nahoře	  na	  Třesině,	  rovněž	  prosíme	  o	  zpevnění	  povrchu.	  

• Po	  minulé	  schůzi	  byly	  vyčištěny	  dva	  odtokové	  žlaby	  přes	  Třesinu,	  čímž	  
se	   ovšem	   staly	   ještě	   hůře	   sjízdnými	   pro	   auto.	   Prosíme	   o	   instalaci	  
přejezdových	  roštů.	  

	  
4)	  Alkazar	  a	  cyklostezka	  
	  
Okolí	   Alkazaru	   je	   v	  letních	  měsících	   zaneseno	   odpadky	   a	   turisté	   využívají	   jako	  
toaletu	  okolní	  křoviny.	  Situace	  je	  pro	  obyvatele	  Kozla	  neúnosná.	  Prosíme	  proto	  
město	  o	  instalaci	  většího	  množství	  odpadkových	  košů	  podél	  cyklostezky	  a	  
instalaci	   suchých	   toalet,	   případně	   jiného	   vhodného	   sociálního	   zařízení,	  
k	  lomu	  Alkazar.	  	  
	  
5)	  Revitalizace	  veřejných	  míst	  
	  

• Prostor	   za	   mostem	   směrem	   na	   Beroun	   je	   poničen	   rekonstrukcí	   mostu.	  
Revitalizace	   těchto	   prostor	   není	   součástí	   projektové	   dokumentace	  
k	  mostu	   (nemusí	   ji	   tudíž	   provádět	   zhotovitel	   stavby).	   Prosíme	   tedy	  
město	   o	   revitalizaci	   prostor	   přiléhajících	   k	  mostu,	   včetně	   nové	  
autobusové	  zastávky.	  Přítomní	  občané	  se	  shodli	  na	  tom,	  že	  vzhledem	  
k	  rázu	   naší	   obce	   by	   byla	   vhodnější	   dřevěná,	   nikoliv	   skleněná	  
zastávka	  (jako	  mají	  např.	  v	  Bubovicích).	  	  

• Obecní	   studny	   v	  Hostímě	   jsou	   nefunkční,	   prosíme	   o	   opravu	   čerpadel	  
v	  obecních	   studních,	  abychom	   je	  mohli	   používat	   k	  čerpání	   užitkové	  
vody	  v	  obdobích	  sucha.	  

• Lípy	  u	  zvoničky	  jsou	  ve	  špatném	  stavu,	  jedna	  je	  nejspíše	  mrtvá.	  Prosíme	  
o	  zhodnocení	  stavu	  dendrologem.	  

• Někteří	  občané	  vyjádřili	  nespokojenost	  se	  stavem	  pomníku	  padlých,	  který	  
byl	   dříve	   osázen	   trvalkami	   a	   pravidelně	   udržován.	   Paní	   Kermesová	  
nabídla	   zpracování	   a	   zaslání	   návrhu	   květinové	   výsadby	   kolem	  
pomníku	  městským	  zahradníkem.	  

• Město	   vlastní	   v	  obci	   jedinou	   nemovitost	   –	   „Klub	   důchodců“	   Hlinovka	   7.	  
V	  současnosti	   je	  objekt	  v	  zanedbaném	  stavu,	  není	  do	  něj	   zavedena	  voda,	  
nemá	   sociální	   zařízení.	   Využívá	   se	   pouze	   pro	   schůze	   Klubu	   důchodců	   a	  
pro	   volby.	   Občané	   Hostíma	   by	   uvítali,	   pokud	   by	   město	   objekt	  
zrekonstruovalo,	  aby	  ho	  mohli	  užívat	  i	  ostatní	  obyvatelé	  Hostíma,	  např.	  ve	  
formě	   komunitní	   knihovny	   nebo	   mateřského	   centra.	   Paní	   Kermesová	  
uvedla,	  že	  správcem	  objektu	  musí	  být	  právnická	  osoba.	  Někteří	  občané	  by	  
byli	  ochotni	  založit	  „zapsaný	  spolek“	  nebo	  „občanské	  sdružení“.	  	  

	  



6)	  Doprava	  
	  

• Občané	  Hostíma	  se	  opětovně	  dotazovali	  na	  dopravní	  situaci	  v	  Hostímě	  –	  
OV	  v	  nejbližší	  době	  kontaktuje	  odbor	  dopravy	  	  a	  dotáže	  se,	  v	  jaké	  fázi	  
je	   řešení	   požadavků	   na	   omezení	   dopravy	   v	  Hostímě.	   Paní	   Jarešová	  
upozornila,	  že	  zpomalovací	  prvky	  jsou	  běžně	  i	  na	  komunikacích	  2.	  třídy	  –	  
viz	   Observatoř	   bezpečnosti	   silničního	   provozu	   www.czrso.cz.	   Prosíme	  
tedy	  znovu	  o	  zvážení	  zpomalovacích	  prvků.	  

• Spoje	  z	  Loděnice	  na	  Prahu,	  které	  mají	  navazovat	  na	  linku	  384	  z	  Hostíma,	  
pravidelně	  ujíždějí.	  Vzhledem	  k	  tomu,	   že	   linka	  384	   je	   jediná	   autobusová	  
linka	   obsluhující	   Hostím,	   prosíme	   město,	   aby	   vyjednalo	  
s	  provozovateli	  autobusů,	  aby	  na	  sebe	  spoje	  čekaly.	  

	  
	  


